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Írásbeli kérdés

„A Pénzügyminisztérium tervezi-e az elmúlt 15 évben be nem szedett ajándékozási illetéket
behajtani a magyar vállalkozásoktól? "címmel a Házszabály 91 . §-a alapján kérdést kívánok

benyújtani Veres János miniszterhez . A kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter úr!

Az illetéktörvény tervezett módosítása szerint az egymással 100 százalékos tulajdonosi
kapcsolatban álló vállalkozások ezentúl 11-21 százalékos "kedvezményes" ajándékozási
illetéket fizetnének az általános 40 helyett . Eddig azonban az általános illetéket egyik magyar
cég sem fizetette . A 2007-es költségvetési tervszámok szerint a tárca mindössze 3,2 milliárd
forintot vár ajándékozási illetékből, miközben az elmúlt 5 év társaságiadó-bevallásai szerint
több mint 200 milliárd forintnyi befizetést kérhetne számon az APEH, amely januártól átveszi
az illetékhivatali feladatokat .

A magyar társaságok közül többen éltek az ingyenes vagyonátadás lehetőségével, ha
konszolidációs körükön belül akartak tőkét átcsoportosítani, mivel ez egyszerűbb, mint a
leányvállalatoknál történő tőkeemelés procedúrája . Akadnak olyan társaságok is, amelyeknél
az ingyenes vagyonátadás nem a tőkeallokációval kapcsolatos szabad üzleti döntés, hanem
törvényi kötelezettség .



Miniszter úr, tájékoztasson kérem :

Az adóhivatal tervezi-e a gazdasági társaságok közötti, ingyenes vagyonátadáshoz kapcsolódó
illeték megfizetésének vizsgálatát?

A pénzügyi tárca 1991 óta számol a vállalkozások közötti ingyenes eszközátadásból származó
bevétellel a költségvetés tervezésekor . A Pénzügyminisztérium tudott-e arról, hogy a cégek
ilyen címen, az elmúlt tizenöt évben nem fizettek illetéket?

Várom megtisztelő válaszát .

Budapest, 2006 . november 23 .
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